
 

 

Protokół Nr VI/2019 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 28 marca 2019r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 12
05

 

Zamknięcie obrad – godz. 14
00 

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach VI Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 14 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Nieobecny – radny Mariusz Doroszuk. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński, Skarbnik Gminy Marta Chłopek oraz 13 innych zaproszonych osób, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył:  Marek Mikulec – Przewodniczący Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowała: Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec o godz. 12
05

 otworzył VI Sesję Rady Gminy 

Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie 

gminnym oraz § 21 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości zaproszonych 

oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji uczestniczy 14 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej sesji 

został przekazany radnym w terminie wskazanym w §22 ust. 3 Statutu Gminy Wierzchowo. 

Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Wręczenie dyplomów uznania za wyniki w nauce dla uczniów szkół podstawowych i 

klas gimnazjalnych zamieszkujących na terenie Gminy Wierzchowo. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 



9. Zakres i możliwości remontu i modernizacji dróg powiatowych i wojewódzkich na 

terenie Gminy Wierzchowo. 

10. Informacja Wójta Gminy Wierzchowo na temat remontu dróg gminnych. 

11. Informacja Wójta Gminy Wierzchowo o przygotowaniach i zaawansowaniu prac nad 

realizacją inwestycji zaplanowanych do wykonania w 2019 roku. 

12. Podjęcie uchwał: 

12.1. uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2019 – druk 

nr 34; 
12.2. uchwała w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

funduszu sołeckiego na 2020 rok – druk nr 35; 

12.3. uchwała w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Wierzchowo, a także określenia granic obwodów 

publicznych szkół podstawowych mających siedzibę na obszarze Gminy 

Wierzchowo – druk nr 36; 

12.4. uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę nieruchomości 

gruntowych w drodze przetargu – druk nr 37. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

14. Komunikaty i sprawy różne. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący obrad Marek Mikulec zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z pośród Radnych lub 

Wójt Gminy chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w wyżej wymienionym 

porządku obrad, ewentualnie chciałby zaproponować zdjęcie z porządku obrad któregoś  

z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili na sesji zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że Protokół z posiedzenia V Sesji Rady 

Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 28 lutego 2019 roku został wyłożony do wglądu  

w biurze Rady. Do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zawartych  

w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu uregulowana została  

w § 39 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca 

zapisów w protokole, Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za sporządzony 

poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z V sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z V sesji 

Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 4. 

 

 

 



Ad. 4 

 

Wójt Gminy Jan Szewczyk i Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec, zgodnie  

z uchwałą Rady Gminy Wierzchowo Nr XXXVI/200/2017 z dnia 26 października 2017 roku 

w sprawie regulaminu udzielania stypendiów za wyniki w nauce dla uczniów szkół 

podstawowych i klas gimnazjalnych zamieszkujących na terenie Gminy Wierzchowo 

uhonorowali uczniów dyplomami uznania, pogratulowali wspaniałych wyników w nauce  

i życzyli dalszych sukcesów uczniom, rodzicom oraz nauczycielom. 

Dyplomy uznania otrzymali: 

1. Julia Grzesiak 

2. Jakub Darłak 

3. Maja Darłak 

4. Hubert Goszczyński 

5. Maciej Jędrzejczak 

6. Kornelia Andrzejak 

7. Artur Klimczak 

8. Sandra Ratajczyk 

9. Luisa Melnarowicz 

10. Michał Furykiewicz 

11. Oliwier Pilarczyk 

12. Dagmara Mich 

13. Tymon Kleśta 

14. Jakub Andrzejak 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 4 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 5. 

 

Ad. 5 

 

Informacja pisemna Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 3 

do nin. protokołu. 

Wójt Gminy Jan Szewczyk poinformował, że po ogłoszonym trzecim przetargu, wyłoniony 

został wykonawca zadania pn. Budowa przedszkola w Wierzchowie. Szczegółowe informacje 

można przeczytać w BIP Gminy Wierzchowo. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 5 porządku obrad  

i przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady 

Gminy o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Dorota Sobczak. 

Protokół Komisji Nr 3/2019 stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

2) Przewodnicząca Komisji Kultury – Jolanta Augustyniak. 

Protokół Komisji Nr 3/2019 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

3) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Bogusław Pawłowicz. 

Protokół Komisji Nr 3/2019 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 



Protokół Komisji Nr 3/2019 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 6 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 7. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w okresie międzysesyjnym 

interpelację złożył radny Ireneusz Jung: 

„W rozmowie z mieszkańcami Bonina, ustaliłem, że byłaby potrzeba zamontowania w tej 

miejscowości wiaty przystankowej. Jest to ważne przede wszystkim dla dzieci, które 

dojeżdżają autobusem do Szkoły Podstawowej w Wierzchowie. W okresie jesienno-zimowym 

oraz zawsze wtedy, gdy jest zła pogoda, brak takiej wiaty szczególnie się uwidacznia. Gdy w 

miejscowości była taka wiata, to dzieci miałyby się gdzie schronić w oczekiwaniu na autobus. 

W zimne czy deszczowe dni dzieci mogłyby Gromadzic się tam już przed przyjazdem 

autobusu, aby po jego przyjeździe szybko i sprawnie do niego wsiąść. 

W imieniu swoim oraz mieszkańców miejscowości Bonin, wnioskuje o zamontowanie wiaty 

przystankowej w miejscowości Bonin, z której będą mogły korzystać dzieci dojeżdżające do 

Szkoły Podstawowej w Wierzchowie.” 

 

Na sesji Radni nie zgłosili interpelacji. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 7 porządku  

i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

Ad. 8 

 

Sołtys Sołectwa Świerczyna Stanisława Janicka zapytała, czy będzie zamontowana lampa 

oświetleniowa na istniejącym już słupie przy utwardzonym placu Zespołu Szkół  

w Świerczynie. 

Wójt Jan Szewczyk na powyższe zapytanie odpowiedział, że lampa zostanie zamontowana, 

ale po przeprowadzeniu wszelkich wymaganych prawem procedur (uzgodnień i pozwoleń), 

przede wszystkim związanych z energetyką. 

 

Na zapytanie radnego Józefa Janickiego, jak przedstawia się sprawa przetargu na budowę 

kanalizacji sanitarnej w Świerczynie i Będlinie Wójt odpowiedział, że otwarcie ofert na 

realizację tej inwestycji nastąpi drugiego kwietnia br. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął pkt 8 porządku 

obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: 12
50

 – 13
10 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

13 radnych i przystąpił do realizacji punktu 9. 

Nieobecna (usprawiedliwiona) radna Lidia Kałandyk 

 

Ad. 9 

 

W związku z tym, że w posiedzeniu sesji Rady Gminy nie wzięli udział przedstawiciele 

Zachodniopomorskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Koszalinie i Zarządu Dróg 

Powiatowych w Drawsku Pomorskim, którzy byli poproszeni o przedstawienie na sesji 



zakresu i możliwości remontu i modernizacji dróg powiatowych i wojewódzkich na terenie 

Gminy Wierzchowo Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął pkt 9 porządku  

i przystąpił do realizacji punku 10 porządku obrad. 

 

Ad. 10 
 

Informację dotyczącą remontu dróg gminnych przedstawił Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński: 

„Na chwilę obecną została wykonana bieżąca konserwacja nawierzchni dróg gminnych  

w miejscowościach: 

- Żabinek: drogi w kierunku posesji nr 89 i 27; 

- Świerczyna: droga w kierunku Danowic, Dębniewic – do posesji nr 30; droga przy 

Nadleśnictwie (przed garażami), droga w kierunku posesji nr 114; 

- Sośnica: droga przy kościele; 

- Garbowo: droga wzdłuż zabudowań wsi. 

Zaplanowano kolejno do wykonania konserwacje nawierzchni dróg w miejscowościach: 

Wierzchowo, Żabin, Wierzchówko, Świerczyna. 

W ramach ogłoszonego przez Wojewodę Zachodniopomorskiego naboru wniosków  

o dofinansowanie zadań w ramach Funduszu Dróg Samorządowych planuje się złożyć 

wniosek o dofinansowanie remontu drogi gminnej wewnętrznej w miejscowości Otrzep.” 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął pkt 10 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji punku 11. 

 

Ad. 11 
 

Informację o przygotowaniu i zaawansowaniu prac nad realizacją inwestycji zaplanowanych 

do wykonania w 2019 roku przedstawił Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński – informacja 

pisemna stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął pkt 11 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji punku 12. 

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poddał kolejno pod głosowanie następujące projekty 

uchwał: 

 

1) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2019 – druk nr 34. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr VI/34/2019 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 

2019 wraz autopoprawką – która stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

 

2) w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy funduszu 

sołeckiego na rok 2020 – druk nr 35. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 11 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 2 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr VI/35/2019 w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w 



budżecie gminy funduszu sołeckiego na rok 2020 – która stanowi załącznik nr 10 do 

nin. protokołu. 

 

3) w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Wierzchowo, a także określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych mających siedzibę na obszarze Gminy Wierzchowo – druk nr 36. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr VI/36/2019 w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Wierzchowo, a także określenia 

granic obwodów publicznych szkół podstawowych mających siedzibę na obszarze 

Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu. 

 

4) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowych oraz 

zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę nieruchomości gruntowych w drodze 

przetargu – druk nr 37. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr VI/37/2019 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości gruntowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę 

nieruchomości gruntowych w drodze przetargu – która stanowi załącznik nr 12 do 

nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 12 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 13. 

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec odczytał treść odpowiedzi, które wpłynęły do biura 

Rady Gminy na zgłoszone w poprzednim okresie interpelacje. 

 

W sprawie interpelacji radnego Ireneusza Junga, dotyczącej postawienia wiaty przystankowej 

w miejscowości Bonin, Wójt Jan Szewczyk odpowiedział, że rozpatrzy potrzebę postawienia 

wiaty. 

 

W sprawie interpelacji radnej Grażyny Gucze, dotyczącej zamontowania bramy wjazdowej na 

plac zabaw dla dzieci w Żabinie, Wójt Jan Szewczyk odpowiedział, że projekt budowy 

przedmiotowego placu zabaw nie przewidywał bramy i sprawę tę należy rozpatrzyć, czy nie 

będzie konfliktu z projektem w ramach którego plac zabaw został wybudowany. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął pkt 13 

porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 14. 

 

Ad. 14 
 

Wójt Jan Szewczyk poinformował, że na konwencie Starosty, Burmistrzów i Wójtów Powiatu 

Drawskiego 29 marca br. będzie rozmawiać ze Starostą o zatrudnienie 4 osób do sprzątania na 

terenie naszej Gminy, np. sprzątanie piasku z jezdni. Jednocześnie poprosił sołtysów, by 

angażowali się w wykaszanie traw na terenie swoich sołectw, które posiadają kosiarki 

zakupione ze środków gminnych. 



Radny Ryszard Borowicz wyraził ubolewanie z powodu nieuczestniczenia w posiedzeniu 

dzisiejszej sesji Starosty Drawskiego, na Sesji miał być omówiony plan remontu dróg 

powiatowych na terenie naszej gminy. W związku z zapowiedzią Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych w Drawsku Pomorskim na posiedzeniu Komisji Rolnictwa w dniu 20 marca 

2019r., że do remontu zaplanowana jest droga Żabin – Nowe Laski, Radny przypomniał, że 

wniosek Rady Gminy Wierzchowo z ubiegłego roku jasno precyzował, że dla większej części 

mieszkańców naszej Gminy priorytetem jest remont drogi Wierzchowo – Sośnica i o taki 

przekaz poprosił Wójta dla Starosty Drawskiego. 

Wójt Jan Szewczyk odpowiedział, że taką opinię przekaże Staroście, jednocześnie wyraził 

swoją opinię, iż nie wierzy by Powiat Drawski finansowo poradził sobie sam z remontem 

drogi Żabin – Nowe Laski. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchowie Piotr Paszkiewicz 

poinformował o możliwości ubiegania się i otrzymania Karty Dużej Rodziny. Poprosił 

zebranych o rozpowszechnienie informacji by rodziny wielodzietne  zgłosiły się do GOPS-u. 

Informacja dotyczy również możliwości uzyskania Karty Seniora. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zamknął pkt 14 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji pkt 15. 

 

Ad. 15 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec  

o godz. 14
00

 zamknął obrady VI sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Przewodniczący Rady 

 

    Marek Mikulec 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

…………………… 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji oraz przebieg głosowania  

w formie wydruku z urządzenia rejestrującego głosowania. 

 


